
1 

 

 
Nieuwsbrief 

CDA Etten-
Leur 
 

Publicatiedatum: 22 december 2022 

Editie 2022-6 (verschijnt 6 keer per jaar) 

Redactie: Mariëtte Nooijens, Jan Engbers, Jürgen van Hulst, Myrthe Megens,  Maikel 
Frijters en Ger de Weert 

Redactie mailadres: cda.ettenleur@gmail.com 

Website: www.cda.nl/noord-brabant/etten-leur/ 

Hierbij ontvang je de zesde nieuwsbrief van 

2022 met actuele zaken en informatie van 

het CDA Etten-Leur.  

Veel leesplezier gewenst. 

 

 Fractie en bestuur CDA Etten-Leur 

  

Actueel bestuur 

   
 
 

 

        
 
 
 
 
 
 

 
Bericht van de voorzitter 
 
Beste leden van het CDA Etten-Leur, 
 
Het einde van dit jaar is in zicht, de kerstdagen staan voor de deur. 
Een goed moment om even terug te kijken op het afgelopen jaar. 
 
Het CDA heeft het in onze gemeente met de gemeenteraadsverkiezingen 
goed gedaan. Ondanks de landelijke peilingen is het verlies zeer beperkt 
gebleven qua aantal stemmen. We hebben een actieve fractie en een 
wethouder die het goed doet en vaak in de media is. Ook op provinciaal 
niveau is Ger in de partij bestuurlijk heel actief. En met Ronnie Buiks op 
een hele mooie tweede plaats voor de statenverkiezingen van komend 
jaar hebben we een sterke kandidaat. Namens het bestuur wil ik Ronnie 
succes wensen met alle voorbereidingen.  
 
Helaas moet onze fractievoorzitter Jürgen van Hulst tijdelijk een stapje 
terug doen. Wij wensen hem sterkte en beterschap en hopen hem in 2023 
terug te zien.  Inmiddels is Claartje Bierkens benoemd als raadslid. Wij 
wensen haar veel succes.  
 

Ik wil hierbij alle vrijwilligers, fractie, wethouder en de bestuursleden 
bedanken voor hun inzet voor onze partij en de gemeenschap. Wij hopen 
ook in 2023 weer op iedereen te mogen rekenen. 
 
Als we kijken naar alle kerstreclames op TV lijkt het alleen nog maar om 
flink veel en lekker eten te gaan. En iedereen gezellig met vrienden en 
familie bij elkaar. Maar laten we ook eens stilstaan en denken aan de 
mensen die alleen zijn met deze dagen. Wellicht kunnen we daar een 
extra kaartje afgeven of een bezoekje brengen. Kerstmis is immers het 
feest van nieuw leven, van vrede en om mensen samen te brengen.   
 
Mede namens alle bestuursleden wens ik u allen mooie kerstdagen, een 
goede jaarwisseling, een goede gezondheid en veel geluk in het nieuwe 
jaar. 
 
Met vriendelijke groet, 
Reggy Heijens 
   

(email: reggy@verkeersschoolblom.nl )  

Ronnie Buiks op #2 
Kandidatenlijst 

Provinciale 
Statenverkiezingen 
2023  

 
Terugblik Algemene Ledenvergadering   
 
 
Op 16 november 2022 werd de algemene ledenvergadering gehouden. 
Voorzitter Reggy Heijens opende de vergadering in Grand Café The Butler 
om half acht. De agenda bestond uit twee delen. In het eerste deel 
werden zaken aan de leden voorgelegd die moesten worden besproken. In 
het tweede deel – dat vrij toegankelijk was- hadden we een externe 
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spreker, te weten Ruud Tijssens (directeur Corporate Affairs Agrifirm). Hij 
gaf een toelichting op de huidige stikstofcrisis en wat de achterliggende 
zaken zijn die tot deze crisis hebben geleid. 
 

In het eerste deel werd de begroting 2023 toegelicht door Tijs van Dorst. 
De vergadering stelde deze begroting vast.  
Daarna was er aandacht voor de komende Provinciale Statenverkiezingen 
en de verkiezingen van Waterschap Brabantse Delta die op woensdag 15 
maart 2023 gepland staan. Ger de Weert -tevens bestuurslid van CDA 
Brabant- gaf een toelichting op het selectieproces van kandidaten voor 
beide kieslijsten. In de periode 1 tot en met 21 november konden alle 
afdelingen hun reactie geven op de kandidatenlijst. Voor de afdeling 
Etten-Leur was er goed nieuws. Ronnie Buiks was door de 
selectiecommissie op de tweede plaats van de kandidatenlijst voor PS 
2023 geplaatst. Lijsttrekker Erik Ronnes was eerder al door de ALV van 
CDA Brabant verkozen. Onze ALV nam de kandidatenlijst met een kleine 
aanpassing over. Tijdens de ALV op 26 november is de definitieve kieslijst 
voor PS vastgesteld en we kunnen melden dat Ronnie Buiks op de tweede 
plaats is blijven staan. 
 
Verder werden door Ger de Weert de hoofdpunten uit het concept 
verkiezingsprogramma toegelicht. Er was voor de zomer een programma 
commissie geformeerd die verschillende thema’s heeft uitgewerkt. Daarbij 
was input opgehaald bij leden, huidige fractie en verschillende 
organisaties. Het resultaat is een breed programma dat antwoord geeft op 
de Brabantse uitdagingen voor de komende jaren. Het gaat om 
leefbaarheid en bereikbaarheid van kernen,  brede welvaart en wonen, 
veiligheid en cultuur. En natuurlijk ook over landbouw en natuur in 
Brabant. Voor wat betreft dat laatste kiest CDA Brabant voor de lijn dat er 
perspectief voor de agrarische sector moet blijven en dat, gegeven 
recente uitspraken van rechters over stalsystemen, de deadline van 
stalaanpassingen per 1 januari 2024 niet houdbaar is.  
 
Ten aanzien van de kandidatenlijst voor Waterschap Brabantse Delta zijn 
vanuit de afdeling Etten-Leur Mariette Nooijens (plaats 11) en Jasper de 
Hoon (plaats 29) voorgedragen. Onze ALV nam de voorgestelde kieslijst 
ongewijzigd over. Op de ALV van CDA Brabant van 26 november zijn ook 
deze posities bevestigd. 
 
Na de pauze werd Ruud Tijssen, directeur Corporate Affairs van Agrifirm, 
kort geïntroduceerd door bestuurslid Gilbert Sweep. Ruud gaf vervolgens 
een toelichting op wat er nu eigenlijk aan de hand is ten aanzien van de 
uitstoot van stikstof in Nederland. Niet alleen de agrarische sector is 
daarvoor verantwoordelijk te houden. De grootste uitstoters zijn industrie 
en verkeer en vervoer. Laat onverlet dat er een aanpak moet komen om 
de emissies terug te dringen. Ook in de veehouderij. Tegelijkertijd is dat 
alleen mogelijk als er een passende compensatie voor de betrokken 
veehouders plaatsvindt. En dat er daarnaast ook een perspectief wordt 
geboden voor de sector hoe nu verder te gaan. Er werden diverse vragen 

gesteld uit de zaal. Ook kandidaat statenlid Ronnie Buiks gaf aan de hand 
van enkele concrete voorbeeld aan, dat er dringend een besluit nodig is 
om veehouders niet onnodig in onzekerheid te laten. Reggy Heijens 
dankte Ruud voor zijn bijdrage met een mooi pakket lokale producten. Na 
afloop was er nog voldoende ruimte voor een derde helft. 
 
Bestuur CDA Etten-Leur  ( email: cda.ettenleur@gmail.com ) 
 

 
Fractienieuws 
 
  
 
 

 
 

 
 
Jürgen van Hulst treedt tijdelijk terug als raadslid 
 
Onze fractievoorzitter Jürgen van Hulst heeft besloten zich tijdelijk terug 
te trekken als raadslid voor CDA Etten-Leur.  
Jürgen heeft in 2022 een drukke periode achter de rug en ook zijn werk 
vraagt op dit moment alle aandacht. Deze inspanningen hebben een 
wissel getrokken op zijn gezondheid. Om die reden heeft hij besloten 
tijdelijk zijn functie als fractievoorzitter en raadslid van CDA in de 
gemeenteraad van Etten-Leur neer te leggen. Jürgen wordt vervangen 
door Claartje Bierkens. Tijdens de vergadering van de Raad Besluit van 19 
december 2022 werd zij geïnstalleerd als raadslid. Op dit moment is 
Claartje Bierkens al actief als burgerraadslid voor het CDA. De rol van 
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fractievoorzitter wordt waargenomen door Mariette Nooijens. Zowel fractie 
als bestuur wensen Jürgen een voorspoedig herstel toe.  
 
Fractie op bezoek 

 
Maandag 14 november bracht een deel van de fractie een bezoek aan "het 
Vrolijke Ruitertje". Binnen deze stichting zetten vrijwilligers zich in om 
mensen met een beperking paardrijles te geven. Ieder op eigen niveau 
met de juiste begeleiding en op een speciaal daarvoor geselecteerd paard. 
Dit vindt plaats bij "Manege De Belle".  
Fractieleden hebben onder andere gesproken over de vrijwilligers 
(gelukkig voldoende mensen: een gezellige club!) en over de 
bereikbaarheid van deze lessen voor iedereen, ongeacht de dikte van de 
portemonnee. De betrokkenheid van de vrijwilligers en Jos en Wies 
Dekkers van "Manege De Belle " is groot : een stichting waar Etten-Leur 
trots op mag zijn !! 
 
 
Kerstreces 
 
CDA fractie vergadert de komende periode niet in verband met het 
kerstreces. Vanaf donderdag 12 januari zijn er week wekelijks 
fractievergaderingen om 19.30 uur. Vergaderlocatie is kamer 2.30 op het 
stadskantoor. Wil je een keer aansluiten, laat dat dan via een mailbericht 
weten aan onze fractiesecretaris Kitty Hoevenberg (email: 
kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl .  
 

 

 
Actueel uit de raad 
 
 
 
In 2022 stonden na de vakantie drie 
raadscyclussen op het programma. In 
november en december stonden de 
laatste twee gepland. Een aantal zaken 
worden hier toegelicht. 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
  

 
 

 
 

 
 
Raadsvergaderingen november en december 2022 
 

In november stond traditiegetrouw de behandeling van de begroting op de 
agenda. In de begroting 2023 is de doorvertaling gemaakt van het 
raadsprogramma. Dat betekende enerzijds een herschikking van een groot 
deel van de lopende uitgaven. Maar ook zijn er nieuwe ambities 
uitgesproken die zijn voorzien van budget om ze uit te voeren. 
 
In de aanloop op de begrotingsbehandeling werd op maandag 31 oktober 
een raadpleging georganiseerd rondom het thema armoede. De raad 
maakt zich grote zorgen over de effecten van onder meer energiecrisis en 
inflatie voor de zwakkeren in onze samenleving. Tijdens deze avond waren 
vertegenwoordigers van verschillende maatschappelijke organisaties 
uitgenodigd hierover met de raadsleden in gesprek te gaan. Naast duiding 
van de problematiek waar onze inwoners voor staan op dit moment, 
waren er ook suggesties en ideeën om hier maatregelen voor te nemen. 
 
Tijdens de begrotingsbehandeling op 7 november heeft onze fractie 
aandacht gevraagd voor de volgende zaken.  
Lastenverlichting: in deze tijd van toenemende kosten gaf de CDA 
fractie steun aan de lastenverlichting voor gezinnen. De kosten voor 
afvalstoffenheffing is met € 50 per gezin gedaald. CDA steunde het 
voorstel uit de raad om de hondenbelasting te verlagen en tevens ruimte  
te geven voor kwijtschelding van deze belasting voor gezinnen met een 
minimuminkomen. CDA heeft zich op standpunt gesteld de 
mantelzorgwaardering na 2024 niet te halveren.  
Verenigingen: CDA wil verenigingen een extra steun in de rug geven. Dit 
door hen ruimte te geven middels evenementen extra inkomsten te 
verwerven. De eerder gedane bezuiniging op ondersteuning vanuit de 
gemeente op deze evenementen is komen te vervallen. Tegelijkertijd wil 
CDA dat verenigingen ook een passend onderkomen hebben. Zo mogelijk 
meer verenigingen in één locatie. Met name is aandacht gevraagd voor de 
herhuisvesting van de activiteiten van Jeugdland en de 
scoutingverenigingen. 
Leefomgeving: CDA heeft een voorstel gedaan extra middelen vrij te 
maken voor de verduurzaming van woningen. Bovenop de in de begroting 
opgenomen € 600.000 is het voorstel van CDA overgenomen extra € 
250.000 beschikbaar te stellen. Deze middelen willen we met name 
inzetten om huidige woningen energiezuiniger te maken (isoleren). Ook 
heeft het CDA een beroep gedaan op Woonstichting Alwel om ook in de 
sociale huur extra maatregelen te nemen om energiearmoede te 
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bestrijden. Helaas wonen de mensen met de kleinste beurs in de minst 
duurzame huurwoningen. Daarnaast heeft CDA voorgesteld om 
verkeersknelpunten aan te pakken en ook structureel te gaan sparen voor 
een betere verkeersontsluiting (o.a. tunnel onder het spoor) 

Eigentijds bestuur en veiligheid: CDA wil aandacht voor tijdige 
participatie van inwoners bij plannen die door de gemeente worden 
voorbereid. Ook is belangrijk om vooraf aan te geven wat het onderwerp 
van inspraak is en wat de mate van invloed is van inwoners op de 
plannen. Ten aanzien van veiligheid heeft CDA ook gepleit voor een 
uitbreiding van de BOA-capaciteit en de zichtbaarheid van de 
Buitengewoon Opsporings Ambtenaar in de straat en wijk.  
Ruimte voor nieuw beleid: CDA heeft ingestemd om in de begroting 
ruimte te houden voor nieuw beleid. Maar ook ruimte om tegenvallers op 
te vangen. In totaal is een bedrag van € 3 miljoen daarvoor gereserveerd. 
Besteding van deze middelen wordt altijd voorgelegd aan de raad. 
 
In de reguliere raadsvergadering van 1 november zijn onder meer de 
eerste begrotingswijziging van de BWB (Belastingsamenwerking West 
Brabant), de gedragscode bestuurlijke integriteit en de nota bodembeheer 
vastgesteld. Vanuit onze fractie is ook kritisch gereageerd op de 
begrotingsoverschrijdingen binnen de BWB. De raad heeft het college 
opgeroepen de extra kosten van bedrijfsvoering terug te dringen. 
Daarnaast zijn de ruimtelijke kaders voor herontwikkeling Dreef 
vastgesteld. CDA is blij dat door deze ontwikkeling ruimte komt voor de 
herhuisvesting van wijkvereniging Centrum West. De huidige locatie Den 
Drempel voldoet niet meer aan de eisen van deze tijd. 
 
 
In de decembercyclus van de raad stonden een aantal ruimtelijke plannen 
op de agenda. Met name de kaders voor uitbreiding van de LIDL aan het 
Zwarthoofd gaven aanleiding tot kritische vragen. CDA had eerder de 
toezegging ontvangen van de portefeuillehouder dat er maximale 
inspanning zou worden gedaan om een aarden wal aan te brengen tussen 
de woningen gelegen in de gemeente Halderberge en het terrein van Lidl. 
Dit kon in verband met beperkingen die door het Waterschap zijn 
opgelegd slechts ten dele worden gerealiseerd. Daarnaast is de 
hemelwaterverordening vastgesteld en de startnotitie Edward Poppelaan 
14.  
 
De vergadering op 7 december 2022 stond met name in het teken van het 
afscheid van onze burgemeester Miranda de Vries. Namens de fractie 
heeft Mariette Nooijens dank uitgesproken in de raadsvergadering voor 
haar inzet in onze gemeente de afgelopen 5 jaar. Inmiddels is bekend 
geworden dat Mark Verheijen vanaf 1 januari 2023 is benoemd als 
waarnemend burgemeester. Vanuit de raad is een selectiecommissie 
benoemd die in het eerste kwartaal een profiel zal opstellen voor een 
nieuw te werven burgemeester. De doorlooptijd van de werving zal naar 
verwachting enkele maanden in beslag nemen.  
 

Op 9 januari 2023 vindt de Raad Luistert plaats, op 23 januari de Raad 
Debatteert en op 1 en 6 februari de Raad Besluit. De onderwerpen worden 
in het presidium van 22 december vastgesteld.  
 
Wilt u meepraten en of een reactie geven op raadsvoorstellen? 
Neem contact op met de fractiesecretaris Kitty Hoevenberg via 
mail: kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl 
 

 

Duurzaam = doen 
 
 
 
 

 
Toelichting op subsidieregeling voor huiseigenaren    
 
Ik ben als wethouder verantwoordelijk voor het thema duurzaamheid. Het 
is duidelijk dat we te maken hebben met een ingrijpende energietransitie. 
Fossiele brandstoffen zijn eindig en leiden tot een toename van de CO2 
uitstoot. Daarnaast is het afgelopen jaar de prijs van gas tot ongekende 
hoogte gestegen. Reden om als gemeente de middelen die we van het 
Rijk ontvangen ook concreet in te zetten in een subsidieregeling voor 
huiseigenaren.  
 
De eerste stap in energietransitie is het isoleren van woningen. Dat staat 
ook geschreven in de eerder door de raad aangenomen Transitievisie 
Warmte. Om huiseigenaren te ondersteunen isolatiemaatregelen te 
nemen, heeft de gemeente per huisadres de mogelijkheid geboden vanaf 
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1 januari een subsidie van € 500 aan te vragen ter dekking van de kosten 
voor het isoleren van het huis. Je moet dan denken aan dak- muur of 
vloerisolatie. Maar ook het vervangen van glas in ramen en deuren valt 
voor HR++ glas valt hieronder.  

 
Om beter inzicht te krijgen in de energieprestatie van de woning krijgen 
woningeigenaren de optie om een energieadvies of een huisscan aan te 
vragen. Deze onderzoeken kunnen uitgevoerd worden door onder meer 
vrijwilligers van Duursaam Etten-Leur en Uw Energieloket. Voor deze 
onderzoeken is een subsidie van € 100 beschikbaar. 
 
Meer informatie over deze regeling en hoe in aanmerking te komen voor 
subsidie vind je op www.etten-leur.nl/energieregeling. 
 
Ger de Weert (email: ger.deweert@etten-leur.nl ) 
 

 

Bericht uit Brabant  
 

 
 

 

 

 
 

 
 

Ronnie Buiks bereidt zich voor op de campagne   

 
Ronnie Buiks was enkele weken geleden met fractieleden Max en Kitty bij 
Sinterklaas op bezoek, Hij mocht zelfs het grote boek even vasthouden. 
Nu bekend is dat Ronnie op plaats 2 van de kieslijst voor de Provinciale 
Statenverkiezingen staat, willen we hem een paar vragen stellen ter 
voorbereiding op de campagne. 
 
Waarom heb je jezelf kandidaat gesteld voor de Provinciale 
Statenverkiezingen ? Wat is jouw motivatie ? 
 
Mijn motivatie om me verkiesbaar te stellen is duidelijk: Ik doe dit voor 
West Brabant. Ik voel me in alles betrokken bij de regio. Ik wil me als 
vertegenwoordiger van de regio laten gelden. Als het gaat om: de 
wegenstructuur waar erg weinig in is geïnvesteerd de laatste jaren; 
buslijnen die opgeheven worden; te veel distributiecentra die toegevoegd 

worden, waarbij dan weer extra arbeidsmigranten aangetrokken worden 
die men weer moet voorzien van woningen; de onduidelijkheid voor de 
agrarische sector en de stroperige processen in het buitengebied. 
 
Wat zijn voor jou de belangrijkste zaken die je wil veranderen ? 
Waarom vind je dat belangrijk ?  
 
Ik wil dat er meer gelden naar West Brabant gaan voor de wegenstructuur 
en de leefbaarheid. Kleine kernen moeten de mogelijkheden krijgen ook 
woningen te bouwen voor belangstellenden. Duidelijkheid omtrent het 
stikstof dossier en aansluiten bij landelijke wetgeving. In het buitengebied 
meer mogelijkheden van andere functies toestaan. Het behouden van de 
nachtbus naar Breda voor de jeugd. 
 
Je bent bekend in West- en Midden Brabant. Hoe ga je straks 
campagne voeren ?  
 
Campagne wil ik vooral in West Brabant gaan voeren. De campagne zal 
thema gericht zijn. Dus iedere keer de standpunten per thema 
presenteren. Ik wil met een soort campagneteam gaan werken. Ik hoop 
dat er leden van het CDA Etten-Leur zijn die mij willen ondersteunen in de 
campagne. Samen komen we verder. Meld je gerust aan. Jullie weten mij 
te vinden. 
 
In maart 2023 ben je 25 jaar lang raadslid geweest voor het CDA 
Etten-Leur. Wat zou je de CDA fractie mee willen geven ? 
 
Ik vind deze vraag lastig. Ik ben momenteel nog lid van de fractie in 
Etten-Leur. Ik wil eerst de verkiezingen afwachten om daarna mijn rol in 
Etten-Leur opnieuw te bezien. Ik heb vertrouwen in de huidige fractie. Een 
positief kritische houding met inhoud is de afgelopen 25 jaar ons 
handelsmerk geweest. Ik hoop dat we deze lijn kunnen voortzetten. Het 
rentmeesterschap is daarbij een belangrijk uitgangspunt. Een financieel 
gezonde gemeente. Lage lasten voor onze inwoners en steun verlenen aan 
de mensen die het nodig hebben. 
 
 
Ronnie Buiks (email: ronnie.pol@outlook.com) 
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Fijne Feestdagen  
 

 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 

CDA wenst alle inwoners van Etten-Leur “Fijne Feestdagen” 
 
Zaterdag 3 december gingen enkele fractieleden en bestuursleden al 

vroeg op stap om op enkele markante plaatsen in Etten-Leur een 
spandoek te plaatsen. De boodschap is helder. 
 

   
 
 

 

 
 


